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ROMÂNIA
JUDEŢUL HARGHITA

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SUSENI

PROCES VERBAL

Încheiat  azi  la  data de 24 noiembrie 2015 orele 1900 în şedinţa extraordinară a 
Consiliului Local al comunei Suseni, la sediul acestuia.

Convocarea  Consiliului  Local  comunal  în  şedinţă  s-a  făcut  cu  respectarea 
prevederilor  art.  39  din  Legea  nr.  215/2001  privind  administraţia  publică  locală, 
republicată, prin Dispoziţia nr. 742 din 2015 a primarului comunei Suseni.

La şedinţă participă următorii consilieri:

1. Bálint Attila
2. Bálint István
3. Deák Endre
4. Elekes-Józsa Márton
5. Elekes-Köllő Márta
6. Elekes József
7. Gál Katalin
8. György Zsolt
9. Kovács Levente
10. Marthy Barna
11.  Mihálydeák Ervin
12. Molnár Vicentiu
13. Tótpál László

De  la şedinţă  lipsesc  motivat  doamnele  consilier  Horváth  Dumitrina  şi  Egyed 
Márta.

La şedinţă mai participă: domnul primar Egyed József, d-na secretar Kovács Ileana 
Éva, domnul Elekes-Köllő Tibor, directorul Şcolii Gimnaziale „Elekes Vencel”, doamna 
contabilă  Bányász  Etelka  şi  doamna  Elekes-Köllő  Angéla,  însărcinată  cu  întocmirea 
procesului verbal al şedinţei. 

Referindu-se la starea sa de sănătate precară, domnul Molnár Vince roagă Consiliul 
Local  să  aleagă  alt  preşedinte  de  şedinţă.  Domnul  primar  propune  alegerea  unui  alt 
preşedinte de şedinţă.
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Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă 
Egyed József: Solicit propuneri.
Kovács Ileana Éva: În ordine alfabetică urmează domnul Tótpál László.
Egyed József: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul de hotărâre se aprobă 
cu 13 voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

Noul preşedinte de şedinţă, domnul consilier  Tótpál László constatând că sedinţa 
este legal constituită,  salută pe cei prezenţi şi  declară deschisă şedinţa extraordinară a 
Consiliului Local al comunei Suseni.

Întrunirea  Consiliului  Local  comunal  a  fost  cerută  de  primarul comunei  cu 
următoarele proiecte de ordine de zi:

1) Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării Bugetului de Venituri şi Cheltuieli 
al Comunei Suseni pe anul 2015, Trim. IV

2) Aprobarea Procesului verbal al şedinţei anterioare din data de 28 octombrie 2015
3) Probleme curente

Preşedintele şedinţei supune la vot  aprobarea ordinii de zi, care se aprobă cu 13 
voturi pentru, fără voturi împotrivă şi fără abţineri. 

Şedinţa continuă cu dezbaterea proiectelor înscrise în ordinea de zi:

1. Proiect  de  hotărâre  privind aprobarea rectificării  Bugetului  de  Venituri  şi 
Cheltuieli al Comunei Suseni pe anul 2015, Trim. IV

Egyed József:  Am primit  nişte sume de bani,  nu prea  mulţi,  vă voi  enumera sumele 
intrate:

- Şcoala a primit 459.000 lei, pentru salarii  şi pentru plata sumelor câştigate prin 
procese

- bugetul este de 201.000 lei 
- 150.000 lei din partea Consiliului Judeţean pentru reparaţii la drumul Alszeg
- 10.000 lei pentru reparaţii la Casa de cultură din Valea Strâmbă
- 20.000 lei pentru finalizarea terenului de joacă din Chileni

Partea de cheltuieli este următoarea:
- 25.460 lei pentru completarea fondului de salarii
- 2.000 lei pentru delegaţii
- 80.000 lei pentru acoperirea cheltuielilor noilor proiecte
- 5.000  lei  pentru  pompierii  voluntari,  pentru  achiziţionarea  de  acumulatoare  şi 

furtunuri
- 5.000 lei pentru revista Barazda
- 8.000 lei pentru achiziţionarea de scaune în Casa de Cultură din Suseni, am propus 

achiziţionarea a 100 de scaune
- 10.000 lei pentru Casa de Cultură din Valea Strâmbă pentru achiziţionarea de ţigle
- 6.000  lei  pentru  sport,  pentru  plata  dirigintelui  de  şantier  la  Kútfő  şi  pentru 

asociaţia sportivă din Suseni pentru fotbal şi hochei pe gheaţă
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- 30.000 lei pentru plata lucrărilor la terenul de joacă din Chileni, montarea hintelor, 
lipincilor, a gardului, etc

- 33.000 lei pentru asistenţii personali
- 4.000 lei pentru indemnizaţii
- 3.000 lei pentru persoanele instituţionalizate
- Avem un minus de 5.000 lei faţă de asociaţiile Caritas şi Napsugár az esőben 
- Vom avea un minus de 10.000 lei până la sfârşitul anului la energie electrică
- La lucrările de canalizare din Alszeg mai avem nevoie de 3.000 lei pentru plata 

devizului
Strada  Alszeg  va  fi  reparată,  se  vor  repara  şi  podurile,  podeţele  şi  şanţurile.  Am 

solicitat ofertă de preţ şi se pare că ne vom încadra în suma de 150.000 lei.
Egyed József: Pentru şcoală propun alocarea sumei de 5.000 lei. 
Bányász Etelka:  La şcoală se modifică lista de investiţii, deoarece vor să cumpere un 
cazan.
Elekes-Köllő Tibor: Un cazan vechi de 8 ani s-a găurit şi specialiştii sunt de părere că nu 
mai merită reparat. Cazanul nou a sosit deja, până la sfârşitul săptămânii se va monta. Se 
pare că vom mai avea nevoie de un astfel de cazan. Şcoala a mai primit pentru nevoi 
materiale suma de 16.000 lei. Din suma de 5.000 lei vom plăti examenele medicale şi 
vom porni procedura controlului intern managerial.
Egyed József: În Casa de Cultură din Suseni vom cumpăra 100-120 bucăţi de scaune din 
plastic matlasate.
Elekes-Köllő Márta: Mă bucur că s-a realiazat acest lucru.
Egyed József: Să sperăm că vom primi finanţare pentru reabilitarea căminului cultural şi 
scaunele vor fi de prisos.
Tótpál László: Le vom duce în Casa de cultură din Valea Strâmbă.
Tótpál László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre.
Tótpál László: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 13 voturi 
pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

2. Aprobarea Procesului verbal al şedinţei anterioare din data de 28 octombrie 
2015

Tótpál László: Supune procesul verbal procedurii de votare, iar acesta se aprobă cu 13 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

3. Probleme curente

Egyed József:  Am încheiat contractul cu Ministerul Dezvoltării.  După ce vom încheia 
contractul cu un executant, vom încerca să începem cât mai curând lucrările. Am depus o 
cerere de finanţare la CNI pentru un complex sportiv în curtea şcolii. Pentru renovarea 
clădirii vechii şcoli s-au prezentat la licitaţie 5 firme. Câştigătorul se va decide electronic. 
Anul  acesta  va  trebui  să  cheltuim 100.000  lei  în  cadrul  acestui  proiect,  dar  dacă  nu 
reuşim, atunci sperăm că se va amâna suma pentru anul viitor. 
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Săptămâna viitoare, joia, vom ţine o şedinţă de Consiliu local pentru dezbaterea 
strategiei locale. Tot atunci vom invita reprezentanţii Poliţiei Locale, ai Poliţiei Judeţene 
şi ai Jandarmeriei pentru a discuta despre problema furturilor de lemne.
Kovács Ileana Éva:  Aşteptăm propuneri din partea Consiliului Local pentru acordarea 
diplomelor cu ocazia şedinţei festive de la sfârşitul anului.
Egyed József:  În legătură cu iluminatul public voi lua legătura cu firma, deoarece sunt 
probleme cu corpurile de iluminat.
Elekes-Józsa Márton: Ce reparaţii se vor face la strada Alszeg?
Egyed József: Se va pune material de umplutură pe o porţiune de 1600 metri, la fel ca pe 
strada Igényeltek, se vor schimba podurile şi se va săpa şanţ.
Gál Katalin:  Zugrăvirea  Casei  de  cultură  din Chileni  s-a amânat  din cauza lipsei  de 
fonduri, aş dori să solicit în avans fonduri din bugetul de anul viitor pentru zugrăvirea 
interioară a casei de cultură.
Egyed József: Vom propune Consiliului local să aloce această sumă la anul.
Elekes József:  Drumul în zona Felszeg este în stare destul de proastă. S-ar putea face 
reparaţii de la strada Nagy în sus?
Egyed  József:  Vom  cere  material  de  la  carieră  şi  vom  încerca  să  facem  reparaţiile 
necesare.
Deák Endre: Cu ocazia lucrărilor făcute la reţeaua de canalizare, în Mureş sat s-au distrus 
mai multe poduri. Acelea nu s-ar putea repara?
Egyed József: Va trebui să cumpărăm la anul ţevi şi să refacem podurile, deoarece firma 
nu le va repara. Va trebui să numărăm câte astfel de poduri sunt.
György Zsolt: Acest lucru nu este drept faţă de cei care şi-au reparat podurile din resurse 
proprii.
Egyed József: Unde nu s-au reparat, trebuie să le reparăm noi.
György Zsolt: Acest lucru va conduce la situaţia în care la următoarea astfel de ocazie 
nimeni nu va repara nimic din resurse proprii. 
Egyed József: Dar nu putem lăsa podurile nereparate. Degeaba reparăm drumurile, dacă 
nu sunt poduri, aşa nu se poate. Ceea ce putem, vom rezolva.
Elekes-Köllő  Márta:  Din  punct  de  vedere  al  protecţiei  împotriva  inundaţiilor, 
administraţia locală va fi trasă la răspundere din cauza podurilor nereparate. 
Marthy Barna: Când se vor putea face racordări la reţeaua de canalizare?
Egyed  József:  Plăţile  sunt  amânate  pentru  anul  viitor.  Primăvara  se  vor  putea  face 
racordări în Mureş sat, strada Alszeg şi strada  Újút.  În strada Felszeg trebuie să se mai 
facă reparaţii la reţea. În Valea Strâmbă nu au reuşit să treacă reţeaua sub şinele de cale 
ferată. La anul o altă firmă va executa perforarea. Dar problema este că nu pot să grăbesc  
lucrările până nu suntem în situaţia de a putea plăti.
Molnár Vince: M-aş interesa în legătură cu asfaltarea.
Egyed  József:  Firma  va  mai  face  lucrări  de  asfaltare  primăvara  în  contravaloarea 
materialelor primite de la carieră. Vom continua lucrările de asfaltare, sau vom pune strat 
de rezistenţă. Firma mai are de efectuat lucrări în valoare de 500.000 lei.
Bálint István: A fost promis material de umplutură vis a vis de strada Loban.
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Egyed József: Acel drum va fi reabilitat în întregime, din această cauză acest lucru nu a 
mai fost de actualitate. În decurs de două săptămâni se va rezolva.
Bálint István: Nu am primit materialul şedinţei.
Kovács Ileana Éva:  Vă rog să-mi trimiteţi o altă adresă de e-mail, deoarece acesta nu 
funcţionează corepunzător. 

Preşedintele  şedinţei  anunţă  epuizarea  problemelor  înscrise  în  ordinea  de  zi,  şi 
declară închisă şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Suseni.

ÎNTOCMIT,
Elekes-Köllő Angéla Gabriela

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ        SECRETAR
Tótpál László    Kovács Ileana Éva
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